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Nordrup Farendløse Lokalråd 2023 

Dato | tidspunkt 05. december 2023 | 19:30 | Møde indkaldt af NF Lokalråd 

Deltagere 

Karina Reimer Hansen 

Mette Lund 

Bo Holst-Christensen 

Anne Slott Jacobsen 

Charlotte Poll 

 

Fravær 

Helle Sjøberg Fredensborg 

Niels Toft Larsen 

 

Tidspunkt Punkt Ejer 

19:30 Godkendelse af referat - Udgår, godkendes online inden næste møde ML 

19:35 Opfølgning siden sidste møde 

- Opfølgning på Ansøgninger til Helhedspuljen og Temapulje: 

Hjertestarter – Sættes i gang nu, Mette finder kontaktoplysninger, 

Anne taler med skole og hallen. 

Trampesti – Der var flere i bestyrelsen der var af den opfattelse at 

der allerede var indkøbt stolper og materialer til projektet. – Mette 

følger op med afgået bestyrelsen. 

Hjemmeside – Lokalrådet har måtte indsende ansøgning på ny og 

i den forbindelse har vi valgt selv at lave hjemmesiden, dels for at 

minimere udgifter til drift frem ad rettet. Bevillingen er godkendt. 

Mette indsamler faktura til refusion hos kommunen. 

 

- D.d. har lokalrådet modtaget mail fra Svend (på en ansøgning fra 

2022) omkring opsætning af belysning mellem Nordbakkeskolen 

og Nordrup Vestervang. Arbejdet er planlagt til udførelse før jul 

2023. 

 

- Demonstration 4. december 2023: 

Der var ca. 50 fremmødte til demonstrationen, der var højt humør, 

kaffe, Gløgg, æbleskiver, fakler, fælles sang og kampråb. 

 

En stor del af byrådet kom ud og gik i dialog med borgere og 

lokalråd. Positive tilbagemeldinger fra mange byrådsmedlemmer 
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på vores fremsending af teser, de giver materiale til refleksion og 

viden som de ikke i forvejen besidder. 

 

TV2 Øst var til stede, det kom der et båndet og et live interview 

med lokalrådet (Mette) ud af og en artikel. Sjællandske Medier var 

til stede med kamera og det kom der ligeledes efterfølgende en 

artikel ud af.  

 

- Invitation til møde med Ringsted Kommunes administration 

omkring Ringsted Go Green – 18. december 2023: 

 

Nordrup Farendløse Lokalråd og Ørslev Landsbylaug er inviteret 

hver for sig til møde omkring Ringsted Go Green, vi har bedt 

kommunen om at holde et fælles møde. Vi har foreslået 

kommunen at mødes den 18. december 2023 kl. 16:30. Kjeld fra 

Ørslev Landsbylaug koordinere med kommunen. Mødet er ikke 

endeligt bekræftet – Mette følger op med Kjeld 

 

Mødet dagsorden er justeringer af Ringsted Go Green. 

 

Nordrup Farendløse Lokalråd og Ørslev Landsbylaug går til 

mødet med det mandat vi har fra lokalbefolkningen – Nej til 

Ringsted Go Green, vi indgår ikke i forhandlinger om projektet så 

længe der ikke er truffet afgørelse om hvilke vedvarende 

energiprojekter kommunen går videre med. 

20:00 Landsbyforum: 

- Helle var til møde i Landsbyforum og Ringsted Kommune 4. 

december 2023.  

 

Der er lagt op til et tættere samarbejde på alle fronter fra 

kommunen, og det starter med planstrategien, der bliver 

behandlet i byrådet den 18. december 2023, som derefter skal det i 

høring.  

 

Det er derfor vigtigt, at der bliver kommunikeret til både lokalråd 

og borgere, om at få deres input, så vi kan påvirke planerne.  

 

Vedvarende energi og klima kommer til at fylde rigtig meget, så 

der skal vi være med i dialogen.  

 

Der kommer også til at være noget omkring fordelingen af 

udviklingen ift. By og land, som pt. ikke er ligeværdig mm.  

 

På mødet fik Helle nævnt en del af de frustrationer vi har omkring 

manglende inddragelse, lydhørhed fra kommunen og undren 

over, hvordan vi bemærker, at det er administrationen, der kører 
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slagets gang dels i forhold til Ringsted Go Green men også i 

øvrigt.  

 

Helle fik meget opmærksomhed fra 3 af kommunens 

medarbejdere, som forklarede og lyttede til det Helle fremførte. Så 

Helles oplevelse af mødet var generelt godt, men at kommunen 

stadig har meget at lære om, hvad det vil sige og hvad det betyder 

for os at bo på landet.  

 

Helles refleksion er at der skal noget energi og rusken op i det 

hele for ikke at blive kørt over af kommunen.  

 

Der var enighed i Landsbyforum om, at vi (Nordrup Farendløse 

Lokalråd) er "spydspidser/forsøgskaniner" i hele problematikken 

omkring vedvarende energi. Så de øvrige lokalråd vil gerne lære 

af os. 

 

Helle har sendt vores teser til hele Landsbyforum og 

embedsmændene, som deltog på mødet, så de kan tages med i det 

videre planarbejde. 

 

Omrokering af personer på Landsbyforum posterne: 

Helle - Primær på landsbyforum 

Karina – Suppleant 

 

Helle melder ændringerne om posterne ind til Landsbyforum 

sammen med ønske om opdatering af Landsbyforums 

hjemmeside, som trods flere henvendelser henviser til forkert 

hjemmeside for lokalrådet og til Eric Leonhard som Nordrup 

Farendløse Lokalråds repræsentant.  

 

20:15 Arbejdsgruppen 

- Siden sidst 

Tese 4 omkring Ejendomsværditab er færdig analyseret og sendt 

til Borgmester, Byråd og Kommunaldirektør. 

Der arbejdes videre på tese 5 – Omkring gylle fra Biogasanlægget. 

Næste møde er 13. december 2023. 

 

- Nyt til arbejdsgruppen 

Oplæg til nye teser der kan kigges på:  

Karina er stødt på en artikel fra Ingeniøren omkring udeblivelse af 

den beregnede biodiversitet ved og omkring havvindmøller. Kan 

der drages paralleller til solcelleparker, landvindmøller? 

 

- Presse: 
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Mette har sendt de 4 første teser til Sjællandske Medier, Kamilla 

Sørensen, og spurgt til om det kunne være emner til en 

artikelserie. Afventer feedback fra Kamilla. 

20:30 Opgaver + Dialogkaffe 

- Igangværende 

o Idrætsforening dialogkaffe – 3. januar 2024 

- Kommende 

o Giesegård dialogkaffe– Mette har formulerer retursvar 

(lokalrådet har godkendt svaret). Mette sender retursvar 6. 

december 2023 til Giesegård. 

 

o Menighedsråd + Præster dialogkaffe– Mette indkalder  

 

o Erhvervsliv dialogkaffe – Udskydes til 1. kvartal 2024 

 

- Afsluttede 

o Fakkeloptog 4. december 2023 
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20:40 Økonomi 

- Bank – Niels rykker banken for oprettelse af adgang til Netbank. 

Bo træder til som hjælp til kassererrollen. 

- Revisor – Laila Jørgensen, Bo kontakter og får hørt om processen. 

- Sponsorater – Lokalrådet har fra august 2023 til d.d. modtager 4 

sponsorater på tilsammen 2100,- kr. Vi er meget taknemmelige for 

de fine sponsorater. 

NFL 

20:50 Evt.  ML 

20:55 Planlægning af dagsorden næste møde: 

- Landsbyforum på som fast punkt. 

 

Planlægge møderække: 

- Næste møde 18. december 2023, enten bestyrelsesmøde eller 

mødemed Ringsted Kommune og Ørslev Landsbylaug. 

ML 

21:00 Mødet hæves ML 

 


